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Celoplošné 
testovanie 

v meste
23. a 24. 
januára

regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou
Predbežné 
pokyny 
k celoplošnému 
testovaniu 
na území mesta

Pohľad 
do štatistík 
o počte 
obyvateľov 
niektorých obcí 
okresu

Rozhovor 
s primárkou 
RDG oddelenia 
bánovskej 
nemocnice

Bánovské 
športové kluby 
hodnotia 
koronarok 2020

Zákaz 
vychádzania 
predĺžený 
do 7. februára...
Celoslovenský 
skríning  
od 18. do 26. 
januára

Primátorka Rudolfa Novotná hodnotí rok 2020
z pohľadu investícií, výstavby a projektov mesta

Očkovanie zdravotníkov 
a lekárov v nemocnici

Do Nemocnice AGEL Bánovce boli dodané vakcíny na očkovanie proti vírusu CO-
VID-19 až minulý týždeň. Prvých zdravotníkov zaočkovala lekárka MUDr. Anna Zelená-
ková v piatok 15. januára. Tou úplne prvou bola 81-ročná lekárka MUDr. Klára Grygová 
(na foto), ktorá v tejto krízovej situácii v zdravotníctve nastúpila opäť do práce ako internist-
ka... Ku koncu minulého týždňa nemocnica evidovala 14 zamestnancov s koronavírusom, 
ďalší dvaja sú v karanténe. Zdravotná starostlivosť je poskytovaná aktuálne 15 covid pozitív-
nym pacientom. Viac informácií o očkovaní v budúcom vydaní novín.  A. Borszéková

Finančná výpomoc štá-
tu a  refundácie výdavkov 
súvisiacich s ochranou oby-
vateľstva pred ochorením 
COVID-19 boli poukázané 
až v  poslednom štvrťro-
ku 2020. Dovtedy muselo 
mesto vynaložiť finančné 
prostriedky z  vlastných 
zdrojov, s tým, že neexisto-
vala žiadna právna istota, či 
a najmä v akej výške dôjde 
ku kompenzácii zo strany 
štátu. Pre mesto to zname-
nalo veľkú neistotu v  ob-
lasti finančného riadenia, 
a  preto muselo radikálne 
pristúpiť k úspore na stra-
ne výdavkov pri zabezpe-
čovaní svojich samospráv-
nych funkcií, mnohokrát aj 
na úkor zabezpečenia bež-
nej údržby. 

Napriek všetkým prob-
lémom sa podarilo zrea-
lizovať viacero projektov 
a investícií.

ŠKOLSTVO
 y V  materských školách 

na ulici Radlinského a  J. C. 
Hronského prebehla výmena 
okien spolu v sume približne 
46 000 eur.

 y V materskej škole na ulici 
9. mája sme opravovali 
strechu na  sk lade, pre 
materskú školu na  Hron-
ského ulici sme obstarali 
novú elektrickú pec v sume 
3 828 eur.

 y V Centre voľného času sme 
opravovali fasádu a  vymie-
ňali okná v sume 11 832 eur.

 y V  ZŠ Gorazdova sme 
rekonštruovali a  rozširovali 
ústredné kúrenie v  sume 

20  000 eur z  dotácie, ktorú 
mesto získalo z Ministerstva 
školstva SR.

 y V  ZŠ J. A. Komenského 
boli rekonštruované sociálne 
zariadenia v  celkovej sume 
76  230 eur, časť finančných 
prostriedkov na  rekon-
štrukciu sme získali dotáciou 
rovnako z Ministerstva škol-
stva SR v sume 50 000 eur.

ŠPORT
 y Zabezpečili sme rekonš- 

trukciu kotolne v  budove 
Sokolovne z  vlastných 
zdrojov v čiastke 55 915 eur.

 y V  areáli TJ Sokol Bisku-
pice sa realizovala oprava 
oplotenia okolo hracej 
plochy, vybudovali sa nové 
striedačky a  inštalovali sa 
nové ochranné záchytné 
siete za  futbalovými brán-

kami, celkovo v  hodnote 
22 549 eur. Časť finančných 
prostriedkov sme získali 
z  dotácie zo Slovenského 
futbalového zväzu vo výške 
15 000 eur.

 y Ukončili sme stavebné 
práce na novom dopravnom 
ihrisku v  športovom areáli 
na sídlisku Dubnička.
ŽIVOTNÉ PROSTREDIE
 y Vďaka tomu, že miera 

separovania komunálneho 
odpadu v  našom meste 
v predchádzajúcom období 
bola v rozmedzí 30 – 40 %, 
získali sme z  Environ-
mentálneho fondu 21  297 
eur, ktoré boli použité 
na nákup ďalších 480 kusov 
kompostérov pre rodinné 
domy v  celkovej hodnote  
36 281 eur.

 y Na uliciach K priehrade, 
Slatinská a Rastislavova sme 
vybudovali kryté stojiská 
a obstarali sme ďalšie odpa-
dové nádoby na komunálny 
odpad v hodnote približne  
22 000 eur.

 y V  mestskom parku sme 
osadili 20 kusov nových 
lavičiek.

ĎALŠIE OBLASTI
 y V urnovom háji na cin-

toríne sa dokončilo nové 
kolumbárium na  cinto-
ríne v  celkovej hodnote 
35 879 eur. Pre ukladanie 
spopolnených ostatkov 
zosnulých sa v  prvej fáze 
vybudovali 4 bloky so 64 
urnovými schránkami, 
do budúcna budú dobudo-
vané ďalšie.

O ťažkostiach uplynulého roka a ich dopadoch na ekonomiku, spoločenský život a zaužívaný chod činností 
už nie je potrebné obšírne písať. Faktom však zostáva, že riešenie pandémie nového koronavírusu sa neplá-

novane stalo prioritou všetkých samospráv s dopadmi na ich hospodárenie.

Pokračovanie na 2. strane >>
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SOM občan, mám názor... Zvláštna ozdoba pod stromčekom
Mnohí z  nás sme sa určite 

počas týchto vianočných sviat-
kov – sviatkov narodenia Ježiš-
ka, sviatkov oslavy Svätej rodiny 
teda sviatkov pokoja určite dostali 
na Námestie Ľudovíta Štúra a kon-
krétne pred Farský kostol Najsvä-
tejšej Trojice. Pred ním sa pnie 
do výšky vysoký vianočný strom 
a pod ním drevená paleta, prepáč-
te, „s nejakými kusmi dreva“. A tu 
je ten problém, o ktorom sa chcem 
s  vami podeliť, a  ktorý môže 
a v mnohých ľuďoch aj spôsobuje 
veľké pohoršenie. Chcem sa spýtať: 
Čo vlastne znázorňujú, alebo majú 
znázorňovať uvedené kusy dreva 
na palete? Predpokladám, že neja-
ký umelec chcel vyjadriť vianočný 
čas a možno aj význam Vianoc, ale 

z pohľadu nielen veriaceho člove-
ka „kusy dreva“ na palete pôsobia 
ako strašiaci, resp. mimozemšťania 
a určite nie ako postavy, ktoré by 
mali byť symbolom Vianoc. Malé 
dieťa sa dokonca môže „týchto po-
stáv“ zľaknúť... Schválne som do-
teraz nespomenul a nepomenoval 
postavy ako Traja králi a postava 
Panny Márie s  Ježiškom. Úprim-
ne povedané – bojím sa a hanbím 
sa vysloviť pri týchto kusoch dre-
va pomenovanie ako Melichar, 
Gašpar a  Baltazár a  tiež Panna 
Mária s Ježiškom. Po prvé: Návš-
teva Troch Kráľov je tiež symbol 
Vianoc a  aj neveriaci človek vie 
vyčítať z kalendára, že ide až o 6. 
január, kedy je tiež štátny sviatok 
a pripomíname si ich. To zname-

ná, že od začiatku vianočného ob-
dobia by nemuseli byť ešte na pa-
lete. Po druhé: Kus dreva, ktoré je 
v popredí a má symbolizovať (pre-
páčte, ale bojím sa to aj napísať) 

Pannu Máriu s  Ježiškom, je skôr 
veľké zneuctenie až výsmech pre 
obe postavy. A okrem toho, len tak 
mimochodom, svätý Jozef umel-
covi, ktorý postavil uvedené drevá 
na paletu, nechýba? Aj sv. Jozef zo-
hral veľmi dôležitú úlohu vo svätej 
rodine. Svätá rodina je vzorom pre 
všetky rodiny a vyjadruje aj úpl-
nosť rodiny – Otec, Matka a Dieťa.

Akože Traja králi, oblečení 
(v pyžamách?), alebo prišli z ve-
smíru? Prepáčte mi milí spoluobča-
nia, ale po mne prechádzajú zimo-
mriavky, keď sa pozriem na tieto 
tri drevá, ktoré asi majú symboli-
zovať postavy troch kráľov. A ak sa 
zapozerám do štvrtého kusa dreva 
v popredí, tak sa začínam hanbiť 
za to, že v našich Bánovciach nad 

Bebravou, kde je ešte stále mnoho 
veriacich ľudí sa môže niekto až ta-
kýmto hrubým spôsobom vysmie-
vať zo sviatkov Vianoc. Výsmech 
z pripomenutia si narodenia Ježiša 
Krista sa umelcovi tento rok per-
fektne podaril. I  z  tohto dôvodu 
posielam tento list i  na  mestské 
zastupiteľstvo a poslancom mest-
ského zastupiteľstva, aby sa budúci 
rok už táto tragédia neopakovala. 
Žiadam zároveň kompetentných 
o okamžité odstránenie palety aj 
s kusmi dreva z Náme stia Ľ.Štúra. 
Ja ako veriaci človek a verím, že aj 
mnoho ďalších veriacich ľudí chcú 
stále zostať verní tradíciám a urči-
te nie nejakým novým strašiakom 
a marťanom a pod. 

Peter Košťál st.

S novým poslancom MsZ Michalom Morávekom
V  decembri sme sa 

navždy rozlúčili s  dl-
horočným poslancom 
Mestského zastupiteľ-
stva v  Bánovciach nad 
Bebravou Milanom 
Igazom za mestskú časť 
Biskupice. Jeho funkciu podľa zákona 
prevzal Michal Morávek, ktorý v posled-
ných voľbách získal druhý najvyšší počet 
hlasov od svojich voličov. Poslanecký sľub 
zložil na  decembrovom zasadaní MsZ 
do  rúk primátorky Rudolfy Novotnej. 
Tak ako sme pred dvomi rokmi po voľ-
bách predstavovali nových poslancov 
MsZ, učiníme aj teraz...
y Môžete našim čitateľom prezradiť niečo 
zo súkromného a pracovného života?

Som rodák z Bánoviec, kde som aj vy-
rastal a  študoval. Približne tridsať rokov 
bývam s manželkou v Biskupiciach. Spo-

lu sme vychovali dnes už dospelých syna 
a dcéru. Pracujem v štátnej správe v okres-
nom meste.
y Boli ste aj členom VMČ, resp. ako ste 
sa doteraz angažovali v  mestskej časti 
Biskupice?

Za  poslancovania Milana Igaza som 
nebol vo výbore mestskej časti Biskupice. 
Napriek tomu som sa snažil pomáhať pri 
rôznych akciách, ktoré boli organizova-
né počas celého roka. Každý rok som ako 
predseda stolnotenisového oddielu orga-
nizoval Vianočný turnaj pre neregistrova-
ných, ktorý sa vždy tešil veľkej obľube.
y Keď ste sa pred dvomi rokmi vo voľbách 
uchádzali o funkciu poslanca MsZ, určite ste 
mali nejaký volebný program, nejaké vízie. 
Prezraďte nám niečo o svojich prioritách... 

Som rád, že sa v našej MČ začala vý-
stavba rodinných domov. Toto bola moja 
idea, keď som pred dvomi rokmi kandi-

doval na  funkciu poslanca. Chcel som 
podporovať túto individuálnu výstavbu aj 
z dôvodu, aby nám neodchádzali mladí ľu-
dia do mesta alebo mimo okresu a zostala 
tak zachovaná rovnováha staršej a mlad-
šej generácie v našej mestskej časti. Za tie 
roky, čo som v Biskupiciach, som dochádzal 
do zamestnania väčšinou pešo, preto som sa 
pohrával s myšlienkou prepojenia Biskupíc 
s mestom, aby peší mohli bezpečne prechá-
dzať cez hlavnú cestu. Koncom minulého 
roka zorganizovala Ľubica Igazová petíciu 
k  tejto téme a  pretože petíciu podporila 
väčšia časť obyvateľov Biskupíc, bola táto 
postúpená na mesto. Čaká ma preto úloha 
odsledovať, ako sa mesto postaví k riešeniu 
tejto otázky
y Aká bola spolupráca s doterajším pred-
sedom VMČ a  poslancom MsZ Milanom 
Igazom? V  čom budete pokračovať v  jeho 
„nedokončenej“ práci?

S dovtedajším poslancom Milanom Iga-
zom, hoci sme vo voľbách boli súperi, bol 
náš vzťah korektný. V tomto roku by mala 
prebehnúť druhá fáza budovania kanalizácie 
práve v tej časti, kde sa stavajú nové rodinné 
domy, ako aj vodovod. Samozrejme, ak to 
pandemická situácia dovolí, chceme v spo-
lupráci s VMČ zorganizovať viaceré akcie, 
dúfame, že obľúbená Biskupická jedenást-
ka sa v tomto roku uskutoční, ako aj ďalšie 
športové či kultúrne a spoločenské akcie.
y Sme na  prahu nového roka, čo by ste 
občanom mesta a Biskupíc zaželali:

Čo zaželať občanom nášho mesta a Bis-
kupičanom v novom roku? Celkom logicky 
mi príde na um iba jediné - zdravie. Veľa 
zdravia v tejto covidovej dobe. Zároveň že-
lám občanom a ich rodinám pokoj a poho-
du. Ale aj pokoru a veľa trpezlivosti a ohľa-
duplnosti a vzájomnej úcty. 

 Alena Borszéková

Súsošie, ktoré bolo počas 
tohtoročných sviatkov umiestne-
né pod vianočným stromčekom 
na Námestí Ľ. Štúra, je len prvou 
časťou komplexného betlehemu, 
ktorého tvorba by mala byť ukon-
čená v priebehu 3 rokov. Umenie 
je veľmi subjektívne, ale rozhodne 
zámerom umelcov nie je zneuctiť 

Svätú rodinu alebo postavy Troch 
kráľov. Jeho finálna podoba bude 
s tvorcami ešte konzultovaná.  

Mária Hajšová, 
 zástupkyňa primátorky 

Chceme pánu Košťálovi po-
ďakovať za  jeho smelo vyslovený 
názor. Menej sympatická nám je 

už jeho znevažujúca a verbálne ag-
resívna pseudoargumentácia. Ka-
tegorická požiadavka okamžitého 
odstránenia inštalácie, hraničiaca 
s praktikami inkvizície, nás však vy-
slovene zarazila. Takéto ostentatívne 
prezentovanie nábožnosti je nám by-
tostne cudzie. Ak sa sťažovateľ stretol 
s vydesenými deťmi, sme pripravení 

odškodniť ich. Tvorcovia poznajú 
štatisticky významné množstvo ra-
dostných a spontánne veselých reak-
cií najmenších Bánovčanov. Preto ho 
v mene spoločnej viery alebo hoci aj 
obyčajnej ľudskej znášanlivosti pro-
síme, aby každého nechal vzdávať 
úctu a rešpekt predmetu viery tak, 
ako sám uzná za vhodné. 

Nechceme však nikomu vnu-
covať našu symbolickú predstavu 
stvárnenia tradičného námetu vý-
razovými prostriedkami prime-
ranými v 21. storočí, preto v práci 
na Remeselníckom betleheme pre 
Mesto Bánovce nad Bebravou po-
kračovať nebudeme.

Za kolektív tvorcov Silvester Lavrík

Stanovisko vedenia mesta a autorov diela k názoru

y Pred dokončením je aj 
karanténna stanica  pre 
odchytené zvieratá, ktorej 
vybudovanie, vrátane novej 
studne a žumpy, príjazdovej 
komunikácie a  vybavenia, 
si vyžiadalo prostriedky 
v sume približne 60 000 eur 
(na foto).
y V  n a š om z áujme  je 
aj  ochra na ku ltúrnych 

pa m i atok .  Ta kouto  je 
i pamätný dom – v súčasnosti 
budova mestského úradu, 
v  ktorej sme zabezpečili 
prvú etapu sanácie vlhkosti 
v hodnote 32 127 eur, z toho 
20  000 eur tvorila dotácia 
z  Ministerstva kultúry SR. 
Oprava historického kamen-
ného kríža na  cintoríne 
si v yžiadala prostriedky 
v sume 8 632 eur.

y V spoločenskej sále mest-
ského kultúrneho strediska 
sme v y meni l i  pa rket y 
v  hodnote 9  400 eur, pre 
KD Horné Ozorovce bola 
zhotovená kana l izačná 
prípojka v  sume takmer 
5 000 eur.
y Ďalšie menšie investície 
zahŕňali realizáciu doprav-
ného značenia na  sídlisku 
Stred a  osadenie kamero-

vého systému v  bytovom 
dome na ulici Partizánska. 
y Boli spracované projek-
tové dokumentácie pre 
svetelné križovatky v meste 
a  na  rekonštrukciu mosta 
na ulici Farská. 
 Rudolfa Novotná 
 primátorka mesta
(Prehľad ďalších projektov pri-
nesieme v 2. časti v budúcom 
čísle Bánovských novín)

Primátorka Rudolfa Novotná hodnotí rok 2020...
Dokončenie z 1. strany >>

Minulý týždeň boli dokončené koterce.Minulý týždeň boli dokončené koterce.
Foto: M. TuchyňaFoto: M. Tuchyňa
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Režim materských 
škôl a ŠKD 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou v súvislosti s ná-
vratom detí do  škôl po-
stupuje podľa usmerne-
ní Ministerstva školstva, 
vedy, výskumu a  športu 
SR. V týždni od 18. januára 
2021 budú materské školy 
na  území mesta otvorené 
naďalej v obmedzenom re-
žime, a  to pre deti zákon-
ných zástupcov z kritickej 
infraštruktúry a  pre deti 
zákonných zástupcov, kto-
rým povaha práce nedovo-

ľuje pracovať z domu. Viac 
informácií poskytnú riadi-
teľky jednotlivých mater-
ských škôl. Pre staršie deti, 
ktorých rodičia pracujú 
v  kritickej infraštruktúre, 
alebo nemôžu vykonávať 
prácu z domu, môžu zák-
ladné školy otvoriť školský 
klub detí. Možnosť návšte-
vy ŠKD využili rodičia za-
tiaľ iba v  jednej základnej 
škole. V prípade záujmu sa 
informujte priamo na ško-
lách.  Oznam MsÚ 

Stromčeky patria 
na zberný dvor

Najkrajš ie  sviatky 
roka skončili a  okolie 
smetných nádob „zdo-
bia“ odzdobené vianočné 
stromčeky. Tie by mali ob-
čania odniesť resp. odviezť 
na zberný dvor a bezplatne 
odovzdať obsluhe zber-
ného dvora. Tu sa neskôr 
spracujú štiepkovaním 
a  táto organická hmota 
sa využije na  energetické 
alebo záhradnícke účely. 
Takto by to malo správne 
fungovať, avšak realita je 
iná. Podľa informácií Ró-
berta Barana, riaditeľa fir-
my Tedos enviro, občania 

umiestňujú stromčeky ku 
kontajnerom a k stojiskám 
nádob na komunálny od-
pad a zvoz na zberný dvor 
zabezpečujú VPP zamest-
nanci z mesta. A tých, ako 
vieme, je z  roka na  rok 
menej. A menej je aj peňa-
zí v rozpočte mesta. Tak-
že, milí občania, čo ste si 
pred Vianocami priniesli, 
to by ste si teraz mali aj 
odniesť – do  zberného 
dvora, ktorý je otvorený 
v  pondelok až v  piatok 
od 10.00 do 15.00 h, v so-
botu od  8.00 do  12.00 h. 

A.Borszéková

Kraj je pripravený 
na testovanie škôl

Trenčianska župa ako 
zriaďovateľ stredných škôl 
chce čo najrýchlejšie do-
stať žiakov opäť do  škol-
ských lavíc. S  maximál-
nym nasadením pripravuje 
testovanie žiakov, ich zá-
konných zástupcov i učite-
ľov, a to v úzkej spolupráci 
s  tromi župnými nemoc-
nicami, vlastnými školami 
a  samosprávami. S  testo-
vaním školákov, ktorí by sa 
mali vrátiť k prezenčnému 
vyučovaniu 25. januára, 
budú okrem považskobys-
trickej, bojnickej a myjav-
skej nemocnice pomáhať 
aj tri župné stredné zdra-
votnícke školy v  Trenčí-
ne, Prievidzi a Považskej 
Bystrici, a  tiež Obchod-
ná akadémia v Prievidzi, 

ktoré si za  týmto účelom 
zriadia tzv. školské MOM-
-ky. V niektorých mestách 
dokonca kraj pomôže aj 
s  testovaním žiakov zák-
ladných škôl prostredníc-
tvom svojich nemocníc. 
Župa počíta aj so súčin-
nosťou existujúcich mo-
bilných odberových miest, 
pomoc prisľúbili  t iež 
mestá Myjava, Partizánske 
a Bánovce nad Bebravou. 
O testovanie prejavilo zá-
ujem 81 % zamestnancov 
župných stredných škôl 
a  58 % žiakov. Približ-
ne 70 % žiakov, ktorí sa 
chcú testovať, je neplno-
letých, preto sa ho zúčast-
nia spolu so zákonným 
zástupcom. 

 Tlačová správa TSK

Zákaz vychádzania do 7. februára
Celoslovenský skríning od 18. do 26. januára

V Podlužanoch prednostne domáci

Minister zdravotníctva 
Marek Krajčí informoval, že 
celoslovenský skríning sa 
bude realizovať od 18. janu-
ára a skončí sa 26. januára. 
Testovanie nebude povinné, 
minister Krajčí však povedal, 
že vláda chce poprosiť oby-
vateľov SR o  pretestovanie. 
„Môžu využiť rôzne možnosti, 
kde sa otestovať buď antigé-
novými, alebo PCR testami. 
Prosíme o pomoc samosprávy, 
ktorým finančne i materiálne 
pomôžeme, dodáme testy, aby 
zabezpečili možnosť svojim 
obyvateľom sa dať otestovať,“
dodal. Uistil, že testov je do-
statok.

Vláda predĺžila zákaz 
vychádzania do  7. februá-
ra Pravidlá majú byť zatiaľ 
rovnaké ako v súčasnosti, no 

po  celoplošnom skríningu 
bude od  27. januára pod-
mienkou cesty do  práce, 
ktorá nemôže byť vykonáva-
ná z domu, negatívny PCR 
alebo antigénový test. Rov-
nako bude podmienka ne-
gatívneho testu platiť aj pre 
pobyt v prírode, nebude sa 
však týkať mládeže do 15 ro-
kov a seniorov nad 65 rokov. 
Ďalšie podrobnosti stanoví 
vyhláška.

Minister zdravotníctva 
takisto avizoval, že po celo-
plošnom skríningu by sa Slo-
vensko malo rozdeliť podľa 
výsledkov na 37 horších a 36 
lepších okresov - v horších sa 
bude plošný skríning opako-
vať a v období medzi 3. a 7. 
februárom bude potrebné sa 
opäť preukázať negatívnym 

testom. „Tie okresy, ktoré 
na tom budú lepšie, sa od 3. 
februára vrátia akoby do sta-
vu, ktorý je v súčasnosti,“ do-
dal.

Zároveň však Marek 
Krajčí povedal, že testova-
nie v  kombinácii s  ďalším 
pozitívnym efektom zákazu 
vychádzania upraví epide-
miologické podmienky tak, 
že od  1. februára už bude 
možné uvoľňovať opatrenia 
vrátane otvárania škôl.

Výnimku z  testovania 
budú mať ľudia, ktorí preko-
nali ochorenie COVID-19 
a budú mať potvrdenie nie 
staršie ako 90 dní. Testovať 
sa nebudú musieť ani ľudia, 
ktorí absolvovali dve dávky 
očkovania a  po  poslednej 
dávke počkali ešte 14 dní 

na celkovú imunitu. Rovna-
kú výnimku majú mať ťažko 
zdravotne postihnutí, priblí-
žil minister práce, sociálnych 
vecí a rodiny Milan Krajniak. 
Odberové miesta budú pod-
ľa jeho slov za každý vyko-
naný test dostávať 5 eur. Ak 
vyrieši technický problém 
z  hľadiska štátnej pomoci, 
tak garantuje, že zamestná-
vateľ dostane zadarmo testy 
do  svojej firmy a  preplate-
né náklady na  jeden test vo 
výške 3 až 3,50 eura. „Vidím 
svetlo na  konci tunela, keď 
budeme postupovať takýmto 
spôsobom, tak na  Veľkú noc 
budeme môcť stráviť svoj čas 
s blízkymi tak, ako sme to už 
rok nezažili,“ doplnil minis-
ter Milan Krajniak. 

Tlačová správa TASR

Obec Podlužany zria-
di mobilné odberné miesto 
(MOM) na  celoplošné tes-
tovanie obyvateľov v termí-
ne 23. a  24. januára 2021. 
Prioritne však budú testo-
vaní obyvatelia obce Podlu-
žany,  kde máme vytvorený 
systém poradia obyvateľov, 
ako budú prichádzať na od-
bery, aby sa netvorili rady 
pred odberným miestom 
a ľudia nemuseli čakať v ne-

priazni počasia vonku. Preto 
upozorňujeme záujemcov 
o  testovanie, ktorí nie sú 
obyvateľmi obce, alebo ne-
vlastnia nehnuteľnosť v na-
šej obci, aby sa prednostne 
testovali v miestach ich trva-
lého bydliska. Ak by predsa 
len chceli využiť naše MOM, 
budú organizátormi zara-
dení na odber až v prípade, 
že budú v danom časovom 
úseku otestovaní obyvatelia 

obce. Za pochopenie ďaku-
jem. Robíme tieto opatre-
nia len z dôvodu, aby ľudia 
zbytočne nemrzli na ulici pri 
čakaní na odber a zbytočne 
neochoreli nielen na  CO-
VID-19, ale možno i na ďal-
šie ochorenia z prechladnu-
tia a podobne.

Držme si palce, aby toto 
rozhodnutie našich vlád-
nych predstaviteľov nema-
lo fatálny dopad na zdravie 

obyvateľov. (Nahnať také 
veľké množstvo ľudí a v ta-
komto počasí, aby sa zhlu-
kovali, je veľká odvaha). 
Prosím všetkých, aby do-
držiavali všetky hygienické 
povinnosti, dávali si pozor 
na seba a želám všetkým či-
tateľom hlavne pevné zdra-
vie nielen pre rok 2021, ale 
i v ostatnom živote. 

Pavel Miksa, 
 starosta obce Podlužany

Z ákaz vychádzania bude spojený s jednorazovým celoslovenským testovaním. Po mi-
moriadnom rokovaní vlády v nedeľu 17. januára 2021 to uviedol premiér Igor Ma-

tovič, zároveň oznámil, že skríning by mal byť základom pre ďalšie cielené testovanie 
v jednotlivých okresoch.

Predbežné informácie vedenia mesta
k celoplošnému testovaniu tento víkend

Podľa predbežných informácií 
by sa počas víkendu 23. a 24. januá-
ra 2021 malo uskutočniť celoplošné 
testovanie na ochorenie COVID-19. 
Prinášame niekoľko základných in-
formácií pre občanov, avšak upozor-
ňujeme, že samosprávy v tejto chvíli 
- v čase uzávierky tohto vydania Bá-
novských novín 14. 1. - nemajú kon-
krétne pokyny, takže informácie sa 
môžu meniť. Aktuálne informácie 
budeme oznamovať na stránke mes-
ta www.banovce.sk, facebookovej 
stránke Mesto Bánovce nad Bebravou 
a prostredníctvom rozhlasu.

Mesto Bánovce nad Bebravou 
otvorí rovnaké odberné miesta ako 
počas celoplošného testovania na je-
seň 2020: Kino Tajms, Centrum voľ-
ného času, SOŠ Strojnícka (2 odberové 
miesta - OM), MsKS (2 OM), ZŠ Škol-

ská (aj bezbariérový prístup), Gymná-
zium J. Jesenského, ZUŠ D. Kardoša (2 
OM), Mestská športová hala (2 OM), 
KD Biskupice a KD Dolné Ozorovce.

Čas testovania je predbežne sta-
novený od 8:00 do 20:00 h (s prestáv-

kami v  čase 12:00 – 13:00 h a  17:00 
– 17:30 h, posledný odber bude reali-
zovaný o 19:30 h).

Na  odbernom mieste v  Biskupi-
ciach sa bude testovať len v sobotu. Pre 
jednotlivé odberné miesta budú pri-
delené ulice a aj odporúčaný čas pre 
testovanie. Pripomíname, že rozde-
lenie je len odporúčané. Jeho cieľom 
však je, aby sa zabránilo dlhému čaka-
niu v rade (i vzhľadom na chladnejšie 
počasie) a preťaženiu niektorých odbe-
rových miest. Prosíme o jeho rešpekto-
vanie, pokiaľ máte možnosť dopraviť sa 
na odporúčané miesto v odporúčanom 
čase. Počas víkendu budeme zabezpe-
čovať i monitoring odberných miest.

Informácie budeme uverejňovať 
priebežne, prosíme občanov, aby sle-
dovali vyššie uvedené informačné ka-
nály nášho mesta.  Oznam MsÚ 
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Rádiológia je najinovatívnejšou oblasťou v medicíne

y Aká bola vaša cesta k tomuto 
odvetviu medicíny?

Po skončení štúdia medi-
cíny som pôvodne nastúpila 
na  detské a  novorodenecké 
oddelenie. Práca pediatra ma 
bavila a  priznám sa, že pre 
zmenu a prácu v odbore rádi-
odiagnostika som sa pôvodne 
rozhodla pre skrátený pracov-
ný čas a  tým väčšiu možnosť 
venovať sa rodine. V  období 
môjho nástupu do tohto obo-
ru, teda začiatkom 80-tych 
rokov, bola rádiodiagnostika, 
pôvodne nazývaná aj röntge-
nológia, založená na zobrazo-
vacích metódach využívajú-
cich len ionizujúce röntgenové 
žiarenie. Slúžila na „zviditeľ-
nenie“ jednotlivých orgánov, 
ako aj systémov ľudského tela 
s následným stanovením diag-
nózy, pričom liečba pacientov 
bola realizovaná v iných odbo-
roch. 
y Čo všetko možno vďaka 
rádiodiagnostike zistiť a ako?

Vzhľadom na  technický 
pokrok v posledných desaťro-
čiach je tento odbor považova-
ný za najinovatívnejšiu oblasť 
v medicíne a už sa nesústreďu-
je len na diagnostiku ochorení, 
ale čoraz viac aj na ich liečbu. 
Preto aj názov odboru bol na-
hradený termínom rádiológia. 
Rozšírilo sa aj spektrum po-
užívaných fyzikálnych javov 
a okrem ionizačného röntge-
nového žiarenia   sa používa 
ultrazvukové vlnenie (USG), 
ako aj zobrazovanie na základe 
nukleárnej magnetickej rezo-
nancie (MR).
y Rádiodiagnostika sa vyvíja 
rýchlo, aká je súčasnosť oproti 
minulosti? 

Klasická rádiodiagnostika 
predstavuje základné vyšetre-
nia na zobrazenie častí celého 
tela. Aj v  tejto oblasti došlo 
k  výraznému pokroku a  pri 
snímkovaní sa už prakticky 
na celom Slovensku používajú 

digitálne prístroje. Pri klasic-
kom, analógovom röntgene sa 
používali filmy, ktoré po expo-
zícii prechádzali vyvolávacím 
procesom a  jeho výsledkom 
boli snímky. Pri digitálnom 
zariadení prechádza röntgeno-
vé žiarenie cez špeciálny panel 
a mení sa na elektrický signál. 
Tento je následne spracovaný 
počítačom na obraz, ktorý sa 
odosiela na hodnotiacu kon-
zolu, čo je monitor s vysokým 
rozlíšením. Celý tento proces 
je oproti klasickému vyšetre-
niu časovo výrazne skrátený 
a  snímky sa môžu hodnotiť 
prakticky okamžite. Zobra-
zenie snímky na  obrazovke 
je veľmi kvalitné a umožňuje 
lekárovi rôzne úpravy, teda 
pridávať kontrast, otáčať, 
približovať, merať, zväčšo-
vať do maximálnych detailov 
a podobne. Naviac je tu mož-
nosť súčasného porovnania so 
snímkami z minulosti, pretože 
sa archivujú prostredníctvom 
certifikovaného archivačného 
systému PACS.
y Ako je to s CT a sonografi c-
kými prístrojmi? 

Obidva tieto prístroje 
patria tiež pod rádiológiu. Po-
čítačová tomografia využíva 
zobrazovanie s  použitím io-
nizujúceho röntgenového žia-
renia, ale na zariadení, ktoré 
počítačovo upraví získané ob-
razy. V súčasnosti sa dosiahla 
úroveň zobrazenia pohybujú-
ceho sa srdca, zobrazenia ciev 
po vnútrožilnom podaní kon-
trastnej látky, ako aj priestoro-
vé zobrazenie jednotlivých or-
gánov a tkanív. Ultrazvukové, 
teda ľudovo povedané  sono, 
vyšetrenie je využívané na vi-
zualizáciu vnútorných orgánov 
a systémov, podkožných štruk-
túr, prsníkov, svalov, kĺbov, ako 
aj vyvíjajúceho sa plodu počas 
tehotenstva. Jedným z veľkých 
prínosov ku zníženiu radiačnej 
záťaže u detí bolo nahradenie 

preventívneho röntgenového 
snímkovania detských bed-
rových kĺbov sonografickým 
vyšetrením. Ultrazvuk sa po-
žíva aj pre navigáciu pri ciele-
nej biopsii podozrivých štruk-
túr.
y Najmladšou digitálnou 
zobrazovacou metódou je 
magnetická rezonancia. Aké sú 
jej prínosy?

Výhodou magnetickej re-
zonancie je možnosť prierezo-
vého zobrazovania v ľubovoľ-
nej rovine a keďže vyšetrenie 
nie je spojené s  ionizujúcim 
žiarením, môžu sa vyšetrovať aj 
tehotné ženy v 2. a 3. trimestri. 
Pôvodne najväčšie uplatnenie 
mala magnetická rezonancia 
pri mozgu a mieche, neskôr sa 
vyvinuli postupy na  kvalitnú 
diagnostiku v  oblasti brucha 
a panvy, ako aj v oblasti pohy-
bového aparátu. Pomocou nej 
možno zobraziť cievy bez kon-
trastnej látky, ale aj po podaní 
kontrastnej látky injektorom 
do  žily, pričom tento postup 
môže nahradiť invazívne ka-
tetrizačné vyšetrenie ciev. Roz-
voj uplatnenia tejto metódy 
v diagnostike ochorení, ako aj 
pri sledovaní liečby, ešte nie je 
ukončený. Sú predpoklady, že 
v  mnohých prípadoch bude 
môcť magnetická rezonancia 
nahradiť zobrazovacie postupy, 
ktoré sú spojené s  ionizujú-
cim žiarením. V  súčasnosti 
je viac ako 20 percent dávky 
ionizujúceho žiarenia, ktorú 
dostane obyvateľstvo, spojené 
s  lekárskym ožiarením. Sna-
hou je eliminovať nadbytočné 
ionizujúce žiarenie z lekárskej 
diagnostiky.
y Vieme, že žiarenie má aj 
svoje negatíva – radiačnú 
záťaž. Zrejme práve to bude 
dôvodom, prečo je rádiológov 
veľmi málo. Ako to, že vás to 
neodradilo?

Áno, radiačná záťaž pred-
stavuje riziko, ktoré môže 

spôsobovať isté obavy. Ale pra-
covníci pracujúci so zdrojmi 
ionizujúceho žiarenia vedia, 
ako toto riziko znižovať na čo 
najnižšiu možnú mieru a riadia 
sa zákonom ustanovenými zá-
kladnými princípmi radiačnej 
ochrany. Sú vypracované mo-
nitorovacie plány pracoviska 
a každý pracovník nosí osobný 
dozimeter, ktorý je vyhodno-
covaný štvrťročne. Za  mojej 
viac ako 40 ročnej praxe som sa 
u našich pracovníkov nestretla 
s nameraním prekročenia limi-
tov. V  zákonom stanovených 
pravidelných intervaloch sú 
aj prístroje preskúšavané pra-
covníkmi certifikovaných in-
štitúcií. Nedostatok rádiológov 
podľa môjho názoru nesúvisí 
s obavami zo žiarenia, ale sú-
visí skôr s nepriaznivou situ-
áciou v počte lekárov na Slo-
vensku. Naše zdravotníctvo 
zápasí s nedostatkom lekárov 
aj v odboroch, kde sa s ionizač-
ným žiarením nepracuje, ako je 
napríklad všeobecné lekárstvo 
alebo neurológia.
y Keď porovnáte časy, keď ste 
v  odbore začínali, so súčas-
nosťou, čo sa zmenilo? 

V  čase mojich začiatkov 
na  sklone 70-tych rokov sa 
odbor sústreďoval len na diag-
nostiku. Používalo sa snímko-
vanie, ale aj presvecovanie, pri 
ktorom žiarenie prechádzalo 
cez pacienta smerom k lekáro-
vi a lekár vyhodnocoval obraz, 
ktorý sa zobrazoval na  lumi-
niscenčnej doske, teda štíte. 
Kvalita obrazu bola veľmi nízka 
a lekár sa musel pred vyšetre-
ním adaptovať pobytom v tme 
minimálne pol hodiny. Neskôr 
boli štíty nahradené televíz-
nymi reťazcami, ktoré mali 
neporovnateľne lepší obraz. 
Snímky sa spočiatku vyvolá-
vali klasickým spôsobom vo 
veľkých vyvolávacích tankoch 
a sušili v sušičkách veľkých ako 
skriňa na oblečenie. Všetko to 

trvalo rádovo hodiny. Veľký 
pokrok znamenalo zavedenie 
vyvolávacích automatov, vďaka 
ktorým sa čakanie na snímky 
skrátilo na minúty. Čo sa týka 
CT, aj tu došlo k  výraznému 
postupu. Prvý a vtedy jediný 
CT prístroj na Slovensku bol 
daný do prevádzky v Bratislave 
v roku 1983, a následne v roku 
1992 aj prvý MR prístroj. Dnes 
je na Slovensku viac ako 70 CT 
zariadení a  približne 30 MR 
zariadení. Prvý sonografic-
ký prístroj v Bánovciach nad 
Bebravou bol zakúpený kon-
com 80-tych rokov. V súčasnej 
dobe má sonografický prístroj 
prakticky každé oddelenie aj 
odborná ambulancia. 
y Aké prístroje na  oddelení 
využívate? 

Po  rekonštrukcii náš-
ho oddelenia začiatkom roka 
2018 bol daný do používania 
röntgenový prístroj s priamou 
digitalizáciou RADSPEED 
SHIMADZU dodaný firmou 
FUJIFILM. Snímky sa archivu-
jú prostredníctvom archivač-
ného systému PACS. Na ope-
račných sálach je k dispozícii 
pojazdný rtg prístroj s C rame-
nom, vďaka ktorému je možné 
zobrazovať štruktúry počas 
operácie. Sonografický prístroj 
SAOTE má nainštalované aj 
„farebné mapovanie“ slúžiace 
na diferenciáciu pri vyšetrení 
cievnych systémov. 
y Koľko pacientov vyšetríte 
mesačne, prípadne ročne?

Poskytujeme služby pre 
lôžkové oddelenia, pre všet-
ky ambulancie všeobecných 
lekárov, pediatrov, ako aj pre 
ambulancie špecialistov. Ročne 
vykonáme viac ako 20 tisíc vy-
šetrení na rádiodiagnostickom 
pracovisku a viacako 5,5 tisíc 
vyšetrení na pracovisku sono-
grafie. Na sonografii v súčasnej 
dobe vyšetrujeme orgány bruš-
nej dutiny, krku, tváre, hlavy 
u kojencov, prsníky, podkožné 
štruktúry, ako aj svaly a cievne 
systémy. Vyšetrujeme aj bedro-
vé kĺby u dojčiat.
y Rádiológia je jedným z mála 
medicínskych odborov, kde 
je možné diagnostikovať aj 
na  diaľku – lekárovi stačí 
snímka. Využíva aj vaša 
nemocnica túto možnosť, 

pr ípa dne k onzul tuje te 
snímky „na  diaľku“ s  inými 
špecialistami? 

Keďže snímky sa ukladajú 
cez archivačný systém PACS, je 
možné ich zdieľať s inými pra-
coviskami zaradenými do toh-
to systému a v prípade potreby 
aj využívame možnosť konzul-
tácie nálezov s inými špecialis-
tami.
y Stretli ste sa vo svojej praxi 
s niečím neobvyklým?

Čo sa týka neobvyklých 
prípadov, terajšia situácia 
s  pandémiou COVID-19 je 
praktickým dôkazom toho, že 
v  medicíne ešte stále nebolo 
všetko objavené. Prakticky týž-
denne sa stretávame s obrazmi 
„covidového“ postihnutia pľúc 
a hoci to nemáme ešte potvr-
dené testami, už na  snímke 
hrudníka vidno, že postihnutie 
je odlišné od normálnych zá-
palov pľúc. 
y Spomínate covidový obraz 
pľúc. Čím je tento obraz špe-
cifický, ako ho možno odlíšiť 
od  zdravých pľúc, prípadne 
od  „bežného“ zápalu pľúc? 
Ako v  pľúcach prebieha, aké 
štruktúry postihuje? 

Ochorenie COVID-19 
ovplyvňuje rôzne orgány tela, 
ale respiračný systém prevažu-
je. Typické obrazy na snímke 
hrudníka sa zobrazujú v rozvi-
nutom štádiu ochorenia. Pre-
tože dochádza k  výraznému 
postihnutiu najmä pľúcnych 
alveol, čo sú pľúcne mechúri-
ky, kde dochádza k prechodu 
kyslíka do  krvného obehu, 
na  snímke vidíme početné 
biele škvrny rôznej veľkosti, 
ktoré sú často difúzne rozlože-
né po obidvoch pľúcnych kríd-
lach. Samozrejme, že je ešte 
veľmi krátka doba na  to, aby 
sme v medicíne termín „covi-
dový zápal pľúc“ mohli pou-
žívať. V diagnostike môžeme 
len vysloviť podozrenie na toto 
ochorenie, pretože obraz nie je 
úplne špecifický len pre toto 
ochorenie. Z  rádiologických 
metodík najviac prospievajú-
cich k diagnostike postihnutia 
pľúc COVID-19 a najviac ci-
tovaná v odbornej literatúre je 
počítačová tomografia (CT).

  Martina Pavliková

Práca rádiológov je pred očami pacientov viac-menej skrytá a málo-
kto z nás vie, čo všetko sa v  jej náplni skrýva. Ich úloha v zdravot-

níctve je však nezastupiteľná. Ako rádiodiagnostika fungovala v minu-
losti a ako je to dnes, čo všetko práca rádiológa obnáša a aké sú aktuálne 
novinky v tomto odvetví, nám porozprávala primárka Rádiodiagnostic-
kého oddelenia Nemocnice AGEL Bánovce MUDr. Daniela Skaláková. 

V bánovskej nemocnici urobili v decembri 
takmer 6400 testov na koronavírus

V Nemocnici AGEL Bánovce prebieha 
testovanie na koronavírus v plnom prúde 
už niekoľko mesiacov. Testuje sa nielen 
PCR metódou, ale aj antigénovými testami. 
V decembri zdravotníci uskutočnili celko-
vo takmer 6400 sterov. „Mimoriadne veľký 
záujem je o antigénové testy, dokonca sme 
kvôli tomu pred Vianocami predĺžili odbero-

vé hodiny o tri hodiny. V decembri sme vy-
konali 5780 antigénových testov a 610 PCR 
testov,“ vysvetľuje Andrea Kusá, zástupky-
ňa námestníčky pre ošetrovateľstvo Ne-
mocnice AGEL Bánovce. V týchto dňoch 
už nie je výnimkou, že na testovanie prídu 
rodičia aj s deťmi, alebo všetky vekové sku-
piny. „Deti približne od 3 do 4 rokov chodia 

pomerne často, mali sme aj dieťa vo veku 
jedného roka. Na  PCR testovanie k  nám 
takisto chodia aj deti indikované na odber, 
odosielané Regionálnym úradom verejného 
zdravotníctva vo veku od 1 roka, najmladšie 
sme mali niekoľkomesačné bábätko, ktoré 
malo podstúpiť plánovaný operačný zákrok 
a z toho dôvodu bol potrebný negatívny PCR 

test. Ale naopak, chodia aj starší ľudia aj 
nad 85 rokov. Párkrát sa dokonca stalo, že 
sme robili výter vo vozidle, ktorým priviezli 
príbuzní na výter imobilného pacienta,“ ho-
vorí Andrea Kusá. Bánovskí zdravotníci si 
na pacientov sťažovať nemôžu, sú trpezliví 
a pokojne čakajú v rade. 

Martina Pavliková
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Tento príbeh sa nestal v našom meste, ale môže po-
slúžiť, ako vhodný návod.

Partner mojej kamarátky si na testovanie do dlho-
kánskeho trojhodinového radu zobral rozkladaciu sto-
ličku. Problémy s platničkami, bolesti v krížoch a jeho-
praktická povaha ho k tomu dostatočne namotivovali. 
To, čo spočiatku mnohým vyvolalo na  tvári úsmev, 
sa o hodinu a pol zmenilo na tichú závisť. „Veru ste 
to dobre vymysleli,“ konštatuje staršia pani. „No čo 
vám poviem - kríže ma bolia... tri hodiny tu neobsto-
jím,“ púšťa sa do debaty náš hlavný hrdina. „Veru je 
to hrozné, aj ja tu ledva stojím... chodím na chemote-
rapie, chvalabohu, teraz mi nie je až tak zle, ale mám 
čo robiť, aby som to tu vydržala... ale komu to budem 
rozprávať - veď každý má niečo.“ „Pani, ale to by ste 
mohli ísť povedať policajtovi - pustili by vás dopredu.“ 
„To nie, radšej vydržím,“ zdráha sa pani. „Tak si as-
poň na chvíľu sadnite, veď to máme ešte nadlho.“ Pani 
na chvíľu zaváha a potom sa s úľavou posadí. „Ďaku-
jem vám... ani neviete, ako ste mi pomohli.“ A takto 
sa striedali v sedení na stoličke.Predtým úplne cudzí 
ľudia, ktorí pochopili, že v ťažkých časoch im pomôže 
len vzájomná človečina.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Vitaj medzi nami, Ninka!
Tretieho januára 2021 sa v pôrod-

nici v Trenčíne narodila po prvom Bá-
novčanovi Riškovi Madajovi aj prvá 
Bánovčanka - Nina Mišáková s vá-
hou 3050 g a dĺžkou 48 cm. Z nového 
prírastku do  rodiny Mišákových sa 
tešia nielen obaja rodičia Zuzana a Andrej, ale aj Ninki-
na staršia sestrička Miška. Bábätku i celej rodine prajeme 
najmä dobré zdravie a veľa radostí.  redakcia

Pohľad do štatistík niektorých obcí

Najskôr sa pozrieme 
do štatistiky prímestských 
častí mesta Bánovce nad 
Bebravou, ktoré sa k mestu 
pripojili v  60. resp. v  70-
ych rokoch. Biskupice mali 
v  roku 1980 celkom 403 
obyvateľov, v  tomto roku 
je to 394. V Malých Chlie-
vanoch žilo v  roku 1970 
celkom 247 obyvateľov, 
v  tomto roku 540. Dolné 
Ozorovce mali v roku 1948 
iba 243 obyvateľov, počet 
za  vyše sedemdesiat ro-
kov narástol na súčasných 
827. V  Horných Ozorov-
ciach žilo v roku 1970 cel-
kom 436 obyvateľov, teraz 
je to 495. 

Najväčšou obcou Bá-
novského okresu je Uhro-
vec. Kým k prvému januáru 
2020 tu žilo 1544 obyvate-
ľov, v tomto roku je to len 
1517. Za  posledný rok tu 
zomrelo 30 ľudí a iba 9 detí 
sa narodilo, prisťahovalo sa 
sem 26 a  odsťahovalo 32 
ľudí. V  roku 1828 tu žilo 
905 obyvateľov, v roku 1980 
to už bolo 1577. Sem patria 
aj počty obce Látkovce, kde 
v roku 1961 žilo 72 obyva-
teľov a k Uhrovcu sa pripo-
jila v roku 1968.

Obec Horné Naštice
mala na začiatku roka 2020 
celkom 483 občanov, k za-
čiatku roka 2021 to bolo už 
503, čo je nárast o  dvad-
sať. Za  minulý rok v  obci 
zomreli dvaja občania, na-
rodilo sa 5 detí, odsťahovali 
sa len 3 občania a 20 sa pri-
sťahovalo. Ako nám potvr-
dil starosta Jozef Hedera, 
v  obci rastie počet vďaka 
individuálnej bytovej vý-
stavbe. Z historických šta-
tistík sa však dozvedáme, 
že v  Horných Našticiach 
v roku 1828 žilo 329 obyva-
teľov a v roku 1980 sa počet 
zvýšil na 567.

Na prelome rokov mala 
obec Držkovce, vrátane 

Vlčkova, celkom 1019 oby-
vateľov, čo je o 14 viac ako 
to bolo pred rokom. Aj tu 
sa počty zvyšujú vďaka vý-
stavbe rodinných domov. 
Podľa informácií obecné-
ho úradu, v minulom roku 
tu zomrelo 9 občanov a 10 
detí sa narodilo, odsťaho-
valo sa 17 ľudí, ale až 30 sa 
prisťahovalo. V roku 1828 
žilo v Dežericiach 931 oby-
vateľov, vo Vlčkove 134 

obyvateľov, v  roku 1980 
mali Dežerice 707 obyvate-
ľov, vrátane Vlčkova, ktoré 
sa pripojilo v roku 1964. 

V obci Podlužany na-
rástol za minulý rok počet 
obyvateľov z  871 na  907, 
v minulom roku tu zomrelo 
8 ľudí a 9 detí sa narodilo, 
odsťahovalo sa 15 a  pri-
sťahovalo sa až 50 nových 
obyvateľov. Podľa starostu 
Pavla Miksu, k  zvyšova-
niu pomohli kolaudácie 
nových rodinných domov 
v časti Šíraviny. Pred dvesto 
rokmi tu žilo 432 obyvate-
ľov, v roku 1980 to bolo až 
941.

V obci regiónu Sucho-
dolie – v Malých Hostiach
za uplynulý rok počet oby-
vateľov stúpol o šesť na 404. 

Traja ľudia v obci zomreli 
a narodili sa tri deti, dvaja 
sa odsťahovali a 8 prisťaho-
vali. V roku 1828 mala obec 
263 obyvateľov, v roku 1980 
to bolo po pripojení Pocha-
bian celkom 832 (Pochaba-
ny mali pred dvesto rokmi 
243 obyvateľov, v roku 1970 
až 316, pripojili sa k Malým 
Hostiam v roku 1976, v sú-
časnosti sú to zas dve samo-
statné obce.)

Podhorská obec Kšin-
ná, vrátane časti Závada 
pod Čiernym vrchom, má 
dnes 489 obyvateľov, 13 
občanov s prechodným po-
bytom a  veľa chalupárov. 
V minulom roku tu zomre-
lo 8 ľudí, narodilo sa 6 detí, 
odsťahovalo sa 16 a  pri-
sťahovalo 12 obyvateľov. 
V roku 1828 žilo v Kšinnej 
(bez Závady) až 841 obyva-
teľov!, v roku 1980 to bolo 
951 obyvateľov aj preto, že 
v  roku 1976 sa ku Kšin-
nej pripojila Závada, kto-
rá mala v roku 1970 tristo 
obyvateľov.

Medzi najmenšie obce 
okresu Bánovce nad Bebra-
vou, čo sa počtu obyvateľov 
týka, patrí bezpochyby Tre-
bichava. Má však aj ďalšie 

NAJ - za dvesto rokov sa jej 
počet obyvateľov znížil naj-
viac, desaťnásobne - zo 461 
 na 43 v roku 2019 (v roku 
1980 tu žilo ešte 157 Tre-
bichavčanov). Ďalšou naj-
menšou obcou okresu je 
Uhrovské Podhradie, kým 
v roku 1720 tu kroniky za-
znamenali 87 obyvateľov, 
v roku 1980 to bolo už 103, 
ale  v  roku 2019 už len 35 
obyvateľov. V  Omastinej 
žilo pred dvesto rokmi 278 
obyvateľov, pred štyridsia-
timi rokmi 156 a tento rok 
má iba 39 obyvateľov s tr-
valým pobytom. 

Veľký pokles počtu za-
znamenali aj ďalšie malé 
podhorské obce. Šípkov
mal v  roku 1828 celkom 
456 obyvateľov, v roku 1980 
to bolo 318, v roku 2019 už 
len 145. Menší pokles za-
znamenali kroniky pri obci 
Dubnička - pred dvesto 
rokmi tu žilo 197 obyva-
teľov, pred 40 rokmi  173 
a  v  roku 2019 už len 124 
obyvateľov. Aj obec Ľutov
má klesajúci počet - v roku 
1784 tu žilo 257 obyvateľov, 
pred 40 rokmi 230 a v roku 
2019 je to už len 173 oby-
vateľov. 

V  obci Cimenná, le-
žiacej na úpätí Považského 
Inovca, bol vývoj počtu 
obyvateľstva úplne opačný, 
ako v spomínaných malých 
podhorských obciach le-
žiacich na úpätí Nitrických 
vrchov - v roku 1828 tu žilo 
54 obyvateľov, v roku 1980 
už 97 a pred rokom tu evi-
dovali už rovnú stovku ob-
čanov s trvalým pobytom. 

Historické údaje sú 
z  portálov wikipedia.sk, e-
-obce.sk a  z  publikácie 
Okres Topoľčany vydanej 
OÚ v roku 1988, tohtoročné 
údaje poskytli obecné úrady.
 Text a foto: 
 Alena Borszéková

Ako sme už písali, počet obyvateľov mesta Bánovce nad Bebravou výrazne klesá, za posledné 
roky je to o vyše tristo ročne. Všeobecne vieme, že sa rodí menej detí a viac ľudí zomiera, ale 

výrazne k tomu prispieva najmä „vysťahovalectvo“, pravdepodobne do väčších okolitých obcí, 
ktoré ponúkajú možnosti výstavby rodinných domov. Preto nás zaujímali aj štatistiky niekto-
rých obcí Bánovského okresu, kde naopak počet obyvateľov vďaka „prisťahovalcom“ pribúda, 
ale pozrieme sa aj do niektorých najmenších obcí, ktoré „vymierajú“. A možno vás zaujmú aj 
počty obyvateľov pred asi dvesto rokmi...

Rada vlády Slovenskej republiky 
pre prevenciu kriminality uznesením 
zo dňa 26.9.2019 schválila finančné 
prostriedky na projekt Vybudovanie 
kamerového systému v  obci Miez-
govce, kde poskytovateľom bolo Mi-
nisterstvo vnútra Slovenskej republiky – Okresný 
úrad Trenčín. Projekt bol realizovaný v decembri 
2020, spoločnosťou cns s.r.o. Bratislava, vybratou 
na  základe verejného obstarávania. Bezpečnost-
né kamery sú nainštalované na  šiestich miestach 
obecného významu, a  to: vstup do obce, športový 
areál TJ, miesto na separovanie odpadov pri cinto-
ríne, centrum obce s autobusovou zastávkou a are-
álom pamätníka padlých, vstup do obecného úradu 
a vstup do kultúrneho domu. Celkové finančné ná-
klady na projekt boli v sume 10 097,63 eur, z toho 
dotácia činila sumu 8 000 eur a zostatok 2 097,63 eur 
bolo uhradené z rozpočtu obce. Cieľom projektu je 
predchádzanie páchania protispoločenskej činnosti 
a zvýšenie možnosti odhaľovania takejto činnosti. 
Ďalší prínos projektu očakáva samospráva v oblasti 
dôslednejšieho triedenia odpadov občanmi. Aby sa 
dosiahlo kompletné zmapovanie zabezpečenia obce, 
po ukončení rekonštrukcie elektrickej siete v hornej 
časti obce je v roku 2021 naplánované nainštalova-
nie ešte dvoch kamier a  to pred budovu obchodu 
a na konci obce pri skládku železného šrotu. Obča-
nia a návštevníci obce tak nadobudnú zvýšený pocit 
istoty a bezpečia.  Juraj Trgyňa, starosta

Vybudovanie 
kamerového systému 
v obci Miezgovce

V strede Omastinej sa nachádzajú staré domy v dezolátnom stave, mnohé už len ruiny

Aj keď Trebichava vymiera, 
stále sú tu zachované pekné 
pôvodné staré domy

V  Uhrovskom Podhradí budí pozornosť tradičná 
ľudová architektúra, ktorá by si zaslúžila pamiat-
karskú ochranu
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Aký bol korona rok pre športové kluby v meste? (1. časť)

Hokej
Andrej Jakubík, 

tréner HK Spartak 
Úvod roka nám vyšiel 

nad očakávanie. Hokej sme 
priblížili novým deťom, na-
vyše meno klubu sa medzi 
ľuďmi dostálo výrazne do po-
vedomia. Marcové opatrenia 
proti šíreniu koronavírusu 
začali platiť v  čase, keď sa 
klub tešil z najväčšieho poč-
tu členov a pripravovali sme 
na  ďalšie zápasy i  aktivity, 
ktoré by klubu priniesli ďalšie 
financie. Tak ako každý iný 
športový klub v meste aj my 
sme museli 9. marca predčas-
ne ukončiť činnosť. Opätovne 
sme ju obnovili v  máji, keď 
ešte kolektívne tréningy boli 
zakázané, no vďaka apliká-
cii ZOOM sme trénovali on 
line. V júni sme sa už stretali 
na Základnej škole Duklian-
ska, a keďže život klubu nemá 
byť len o trénovaní, pripravili 
sme pre členov aj dva výlety 
a  hokejbalový turnaj, kto-
rý vznikol na  základe myš-
lienky Denisa Galisa a úplne 
spontánne ho občerstvením 
podporila pani poslankyňa 
Peťovská, za čo jej chcem po-
ďakovať. Z pohľadu klubu je 
určite najväčším úspechom 
to, že sme v  júli splnili pod-
mienky pre prijatie tretiakov 
do  súťaže riadenej Sloven-
ským zväzom ľadového hoke-
ja. Štvrtáci si rovnako zahrajú 
s  poprednými hokejovými 
klubmi západného Sloven-
ska, čo je pre klub historický 
posun vpred. Dnes s  istotou 
viem povedať, že keby žijeme 
normálne časy, mali by sme 
viac hokejistov, o  niečo lep-
šie podmienky a  deti za  se-
bou viac tréningov a zápasov. 
Takto nám nezostáva nič iné 
len rešpektovať nariadenia 
a čakať, kedy sa postupne za-
čnú uvoľňovať, aby sme mohli 
plnohodnotne trénovať, hrať 
zápasy a  v  našom meste sa 
mohol otvoriť zimný štadión. 
Ešte je dobre spomenúť, že 
vďaka strešnej organizácii 
hokeja na  Slovensku sme 
získali štyri minibránky, 25 
hráčskych setov i  brankár-
sku výstroj a nové didaktické 
pomôcky pre tréning na ľade 
i na suchu. Teraz nik nevie po-
vedať, čo bude o mesiac, dva 
či o pol roka. Viem však ga-
rantovať, že každému novému 
záujemcovi o hokej dokážeme 
v budúcnosti bezplatne zapo-
žičať hokejovú výstroj a  po-

núknuť kvalitný tréningový 
proces. Našou snahou bude 
zviditeľniť meno klubu medzi 
širokou verejnosťou prostred-
níctvom internetu a  médií. 
Nebudú chýbať ani tradičné 
či nové náborové aktivity, no 
a činnosť budeme vykonávať 
aj smerom k  potenciálnym 
sponzorom, novým lepším 
spôsobom. 

Zápasenie 
Milan Urbánek, 

tréner a podpredseda MZK
Napriek tomu, že rok 

2020 bol zásadne ovplyvnený 
pandémiou a  s  tým súvisia-
cimi bezpečnostnými opat-
reniami (zrušenie množstva 
turnajov, sústredení, trénin-
gov...), sme toho stihli vcelku 
dosť. Hneď v úvode roka 2020 
prebehli majstrovské súťa-
že pre juniorov, kde výborné 
výkony podal Samuel Lojška, 
ktorý získal striebornú (gréc-
korímsky štýl) a  bronzovú 
(voľný štýl) medailu. Absol-
vovali sme prvý a aj posledný 
medzinárodný turnaj v roku 
v Plzni (zvyčajne sa zúčastňu-
jeme približne 15 turnajov). 
Zúčastnili sme sa prvého 
a zároveň aj posledného kola 
žiackej ligy. Vo februári sa 
naši chlapci aj dievčatá mohli 
zdokonaliť na  jarnom den-
nom sústredení. No a potom 
prišlo uzatvorenie všetkého, 
čo sa dalo. Po  čiastočnom 
uvoľnení opatrení sme začali 
s tréningami v prírode (posil-
ňovačky na priehrade a cyk-
lotréningy). V  júni, auguste 
a  čiastočne aj v  septembri 
sme sa mohli vrátiť na  ži-
nenky. Absolvovali sme let-
né sústredenie v Látkovciach 
a dve majstrovstvá Slovenska. 
Najväčším úspechom bola 
obhajoba prvenstva z predo-
šlého roku Petrom Duchom 
na Majstrovstvách Slovenska 
seniorov v  gréckorímskom 
štýle. U  mladších žiakov sa 
majstrami stali P. Urbánek, T. 
a M. Melasovci. V družstvách 
sa žiaci stali vicemajstrami 
Slovenska. Po septembrových 
majstrovstvách Slovenska 
sa opäť všetko uzavrelo až 
do konca roka, s výnimkou asi 
jedného mesiaca, ktorý sme 
strávili v posilňovni v skupin-
kách. V  minulom roku sme 
museli úplne prerušiť trénin-
gový proces na  našich škol-
ských strediskách v Uhrovci 
a  na  ZŠ Gorazdova, keďže 
školské telocvične boli cel-
kom uzavreté. Napriek tomu 
by som chcel poďakovať všet-

kým, ktorí sa pričinili o ako 
taký chod klubu: mestu Bá-
novce nad Bebravou, Sloven-
skému zápasníckemu zväzu, 
podporovateľom, rodičom, 
zápasníkom, priaznivcom 
a v neposlednom rade našim 
trénerom. Začiatok roka 2021 
tiež nevyzerá ružovo. Tento 
rok sa bude niesť v znamení 
60. výročia organizovaného 
zápasenia v Bánovciach nad 
Bebravou. V  tejto súvislosti 
pripravujeme aj publikáciu, 
ktorá sa bude zaoberať priere-
zom histórie zápasenia na na-
šom území. Keďže výkonnosť 
našich chlapcov má stúpa-
júcu tendenciu, očakávame 
v  tomto roku u  niektorých 
aj nominovanie sa na  maj-
strovstvá Európy žiakov resp. 
kadetov. V  mene Mestského 
zápasníckeho klubu chcem 
všetkým popriať všetko dob-
ré v novom roku. Základom 
bude zvládnuť ešte ťažké časy, 
ktoré sme si preniesli z minu-
lého „korona“ roka a vrátiť sa 
do normálneho života – či už 
osobného, pracovného, špor-
tového... Dúfame, že situácia 
sa zlepší čo najskôr a budeme 
sa stretávať v  hojnom počte 
na tréningoch, turnajoch, sú-
stredeniach i v bežnom živote, 
a že si všetko budeme o to viac 
vážiť. 

Basketbal
Tomáš Paško, 
predseda BBK

Rok 2020 bol pre náš klub 
veľkou skúškou. Do roku sme 
vstupovali plní očakávaní. 
Hneď na úvod roka 18.1. sme 
v Športovej hale hostili druž-
stvo z Holíča. Bol to priamy 
súboj o prvé miesto v tabuľke 
v 2. lige mužov. Tomu zodpo-
vedala aj divácka účasť – plná 
hala, aká na  basketbalovom 
zápase ešte nebola. V  klube 
okrem mužov na  začiatku 
roka pôsobili aj 4 mládež-
nícke tímy, kde kadeti, žiaci 
a starší mini bojovali o postup 
na  Majstrovstvá SR. Okrem 
toho sme mali rozbehnutú 
prípravku najmenších bas-
ketbalistov. Rok 2020 mohol 
byť po  viacerých stránkach 
(najlepšie umiestnenia, naj-
viac tímov v  ligových súťa-
žiach v histórii klubu, najviac 
detí a pod...) najúspešnejším 
rokom v  histórii klubu. Ko-
rona zamiešala karty aj nám 
a zo vzniknutej situácie sme 
sa snažili vyťažiť čo najviac. 
Kvôli opatreniam sme via-

cero týždňov netrénovali. 
Na  druhej strane vždy, keď 
to bolo možné sme v trénin-
govom procese pokračovali, 
či už na  vonkajšom ihrisku, 
alebo v skupinkách po 6. Naši 
tréneri spravili maximum 
preto, aby naši hráči mohli 
trénovať čo najviac a nestra-
tili tak kontakt s  basketba-
lom. Napriek všetkému sa tri 
mládežnícke tímy prebojovali 
na  záverečné turnaje Maj-
strovstiev SR v  basketbale. 
Muži hrajú 2. ligu a v marci 
2020 viedli tabuľku. Káder 
mužov tvoria prevažne naši 
odchovanci. Hráči s  extrali-
govými skúsenosťami, skú-
senosťami zo zahraničia, či 
reprezentanti v  mládežníc-
kych kategóriách (Jarolín, 
Jánošík, T.Predný, Bučko) 
vhodne doplnenými našimi 
juniormi. V aktuálnej sezóne 
2020/2021 bolo našou ambí-
ciou vyhrať 2. ligu a v ďalšej 
sezóne tak postúpiť a  hrať 
v  1. lige. Trénerom mužov 
a  juniorov je Jakub Gajdoš. 
V tejto sezóne sme zatiaľ odo-
hrali jeden zápas. 19.12.2020 
sa mal v Bánovciach odohrať 
zápas Slovenského pohá-
ra v  basketbale, kde do  Bá-
noviec mal prísť úradujúci 
majster SR – Inter Bratislava. 
Bohužiaľ, nielen zápasy Slo-
venského pohára ale aj ligo-
vé zápasy sú v  tejto sezóne 
ohrozené. S  kadetmi sme sa 
sezóne 2020/2021 presunuli 
do kategórie juniorov. Junio-
ri stabilne podávajú kvalitné 
výkony a patria k slovenskej 
špičke. To dokazuje aj po-
stup na Majstrovstvá SR v júli 
2020, kde v Košiciach obsadili 
výborné 5. miesto. V tejto se-
zóne sme zahájili spoluprácu 
s kondičným trénerom Mar-
tinom Mrvišom z Handlovej 
(skúsenosti s  extraligovými 
tímami) s  cieľom skvalitniť 
tréningový proces a posunúť 
našich hráčov na vyššiu úro-
veň. Starší žiaci vedení tré-
nerom Tomášom Predným 
rovnako postúpili na  záve-
rečný turnaj Majstrovstiev 
SR, kde obsadili 8. miesto. 
Do tejto sezóny mali výborný 
vstup, keď po 4 odohraných 
zápasoch viedli ligovú tabuľ-
ku. Mladší žiaci s  trénerom 
Jánom Urbanom takisto po-
stúpili na  záverečný turnaj 
MSR, kde obsadili 6. miesto. 
V tejto sezóne zatiaľ neodo-
hrali žiadny zápas. V  rámci 
prípravky s trénerom Miro-
slavom Laušom pracujeme 
na  náborových aktivitách. 
26.6.2020 sme v  telocvični 
zorganizovali otvorenú hodi-
nu basketbalu s cieľom prilá-
kať deti k tomuto športu. Pra-

cujeme na zviditeľnení klubu 
nielen cez sociálne siete, ale 
aj napríklad cez bannery 
umiestnené v meste. Viacero 
plánov pre rozšírenie našej 
hráčskej základne však stopla 
korona. Trénerom patrí veľká 
vďaka, že sa nikdy počas roka 
nevzdali a  posúvajú hráčov 
napred. Veľmi si vážime ich 
prácu. Rodičom chcem poďa-
kovať, že naďalej podporujú 
svoje deti a veľmi nám tak po-
máhajú v rozvoji klubu. Klub 
má aj v roku 2021 viacero plá-
nov. Všetko však súvisí s tým, 
ako sa nám podarí zvládnuť 
koronakrízu. Najdôležitejším 
cieľom ostáva rozšíriť hráčku 
a trénerskú základňu. V roku 
2021 želáme všetkým špor-
tovcom a športovým klubom, 
predovšetkým v Bánovciach 
nad Bebravou mnoho zdra-
via, aby po  prekonaní tejto 
krízy zažili či najviac úspe-
chov.

Kolky
Jaroslav Podolák, 

člen BKK
V mene Bánovského kol-

kárskeho klubu je hodnotenie 
ovplyvnené situáciou ohľad-
ne Covid-19. Súťažný ročník 
2019/20 v  2. lige západ sme 
ukončili po  odohratí 20 zá-
pasov z  celkového počtu 26 
zápasov. V  čase ukončenia 
nášmu A-družstvu patrila 7. 
priečka z 13 účastníkov z bi-
lanciou 11 výhier a 9 prehier. 
Pred začiatkom súťaže bolo 
naším cieľom umiestnenie 
v  strede tabuľky, čo sa nám 
aj darilo plniť. Nebyť 2 do-
mácich prehier po  slabších 
výkonoch v zápasoch zo Zla-
tými Klasmi a Nitrou bola by 
spokojnosť väčšia. No výko-
ny niektorých hráčov neboli 
na  požadovanej úrovni, čo 
sa prejavilo hlavne v  kon-
covkách zápasov, ktoré sme 
mali dobre rozbehnuté, ale 
psychika, keď sa vám nedarí 
podľa predstáv, urobila svoje. 
V tomto smere máme čo zlep-
šovať. Horšie to bolo s účin-
kovaním Béčka v  3. lige TN 
kraja. Umiestnenie na konci 
tabuľ ky bolo sklamaním. 
Hráči podávali hlavne na do-
mácich dráhach niekedy 
až podpriemerné výkony 
a  umožnili súperom vyhrať 
zápasy aj so slabým výsled-
kom. Výkony boli ovplyvne-
né aj slabou účasťou hráčov 
na tréningoch, ako aj z dôvo-
du absencie kvôli práci nie-
ktorých hráčov na zápasoch. 

Rozbehol sa aj súťažný ročník 
2020/21. No aj tento bol kvôli 
koronavírusu ukončený po 5. 
kole. Tento ročník sme mali 
rozbehnutý parádne, keď nám 
patrila 1. priečka s bilanciou 
4 výhier a  1 smolnej prehry 
o 10 kolov, ktorú sme navyše 
utrpeli na domácich dráhach 
s dovtedy vedúcou Šaľou. Čo 
bude ďalej, ešte nie je rozhod-
nuté. Zrušili sa aj majstrov-
stvá TN kraja. Radi by sme 
pokračovali v našom obľúbe-
nom športe, ale situácia to za-
tiaľ nedovoľuje. Béčko tiež od-
štartovalo svoju súťaž , ale tiež 
bola po 3. kole prerušená. No 
na rozdiel od Áčka boli Beč-
kári na poslednom 8. mieste 
bez zisku čo i len bodu. Takže 
im padlo prerušenie vhod, no 
keďže sa nedá moc trénovať, 
tak nie je možnosť zlepšenia. 
Ak sa súťaže podarí znovu 
rozbehnúť, budeme musieť 
zabrať v  tréningoch na  plné 
obrátky. Počas prerušenia 
súťaži sme však mohli uro-
biť nejaké práce na kolkárni. 
Opravili sme dopadliská na 3. 
a 4. dráhe. Bolo ich potrebné 
vysekať a nanovo zabetonovať 
a dať aj nové podklady. Chce-
me aspoň trochu zlepšiť stav 
našej kolkárne, ktorá už melie 
z posledného. Nevieme doke-
dy ešte budeme môcť exis-
tovať, keďže naša kolkáreň 
je poslednou v  kolkárskom 
zväze, ktorá má saduritový 
povrch a nie plastový, ako je 
vyžadovaný pre vyššie kol-
kárske ligy. Aj preto je ťažko 
pritiahnuť do  kolkárne no-
vých členov. Záujem o kolky 
je dosť veľký, čo potvrdzuje 
aj veľká účasť na vianočnom 
turnaji, ktorý sa však nemo-
hol uskutočniť, hoci prípravy 
boli v  plnom prúde. A  aké 
máme plány a vízie do  roku 
2021? Hlavnou víziou, čomu 
by sme boli veľmi radi, keby 
sa podarilo zrekonštruovať 
kolkáreň. Opravy za  sebou 
má hádzanárska hala, futba-
lový štadión, vybudovalo sa 
umelé futbalové ihrisko, zim-
ný štadión a aj skejtbordový 
park. Bolo by dobre, keby sa 
opravil aj vyše 40-ročný kol-
kárský „stánok“. My, čo sme 
zanietení kolkom, sa budeme 
snažiť pripraviť čo najlepšie 
na  pokračovanie súťaže (ak 
k  nej dôjde), aby sme mohli 
naďalej čo najlepšie repre-
zentovať meno nášho mesta. 
Veríme, že to bude čo najskôr, 
aby sme si mohli zakričať to 
naše Hodu zdar! (dk)

Vyjadrenia zástupcov 
hádzanej, futbalu a  kara-
te prinesieme v  budúcom 
vydaní novín.

M enej tréningov, menej zápasov, menej víťazstiev, menej radosti, menej financií. Naopak viac voľna, viac úsilia pri zháňaní peňazí i získavaní 
deti pre šport. To sú spoločné dopady koronavírusu na životy všetkých športových oddielov pôsobiacich v meste Bánovce nad Bebravou. 

Ako prežili ,,koronarok“ futbalisti či hádzanárky a aké majú vízie hokejisti či zápasníci, si prečítate v nasledujúcich riadkoch. 
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y Predám pekný 3-izbový byt s krásnym výhľadom 
v lokalite Sever. Byt je kompletne prerobený a kúpou 
ihneď voľný. Tel. 0911 204 831.
y Kvalitné ruské uhlie, aj ekohrášok, doprava k Vám 
domov. Tel. 0948 343 530.

INZERCIAKonečne sneh a radosť detí!
Minulý týždeň ko-

nečne nasnežilo i dobre 
primrzlo a v mnohých 
uliciach sa deti môžu 
tešiť zo zimných ra-
dovánok. Po vysokých 
mrazoch tento víkend 
bude tvorba z premrz-
nutého snehu ťažšia, 
ale „Perinbaba sľúbi-
la“, že ešte bude po-
sielať vločky z neba aj 
tento týždeň. Takže, 
stavajme snehuliakov 
a robme si radosť! Veľ-
kí i malí. Tieto snehové 
rodinky sa objavili pred 
domami v  Uhrovskej 
doline. Ak máte krajšie, 
pošlite foto!  (ab)

SOM občan, mám názor... 

Ľudstvo umiera na nedostatok lásky a úcty

Dokážeme tráviť voľný čas plnohodnotne?

Človeka až mrazí, keď z médií po-
čúva vyjadrenie lekára: „Ľudia nechcú 
brať domov svojich rodičov, lebo sa im 
to nehodí. Doliečení starší ľudia  nema-
jú kam ísť, príbuzní ich nechcú.“ Ťaž-
ko sa to počúva. Tieto slová nevrhajú 
dobré svetlo na  starostlivosť o  star-
ších ľudí. Napriek tomu, že populácia 
starne, nemáme pre nich zariadenia. 
Nemyslíme na  to, že raz možno aj 
my budeme túto starostlivosť potre-
bovať. Chodíme za hranice opatrovať 
nevládnych ľudí, a  naši starčekovia 
a starenky často umierajú doma sami. 
Možno by to chcelo iba málo. Aby 
sme za opatrovanie zaplatili toľko ako 
v Rakúsku. Potom by nám opatrova-

teľky neutekali. Potom by sa možno 
aj deti vedeli postarať o rodičov. Iste  
to poznáte, že kedysi sa rodičia vedeli 
postarať o desať detí, a dnes sa desať 
detí nevie postarať o jedného rodiča. 
Neviem. Ale možno robíme chybu aj 
vo výchove.

Niektorí si ešte pamätáme, alebo 
sme to zažili, že v malej chalúpke žili 
pokope aj tri generácie. Žena, kto-
rá vychovala štyri deti   a sama je už 
babkou, hovorí: „Kým babka vláda-
li, postarali sa aj o nás, o deti. A keď 
nevládali, vrátili sme im to. Postarali 
sme sa my o nich. Mala som sedemnásť 
a oni deväťdesiatdva, keď pri mne um-
reli.“ Možno bolo v ľuďoch viac citu, 

viac lásky, súdržnosti a menej sebec-
tva. Pod strechu skromnej chalúpky sa 
zmestilo veľa ľudí, bolo tam viac ro-
dinného tepla, viac úcty.

Pri týchto úvahách mi opäť pri-
chádzajú na myseľ mamičkine slová: 
„Voľakedy, keď ja som bola dievča, 
svet bol inakší, lepší. Viac sme si vá-
žili rodičov, starých ľudí. Aj to miesto 
sme im ofúkali, kam si mali sadnúť.“ 
Rada to opakujem, lebo jej slová 
boli pre mňa čosi ako Písmo sväté. 
Dnes sa často prichytím pri tom, že 
to isté hovorím aj ja. A pýtam sa: „Je 
to naozaj tak? Alebo je to len nostal-
gia? Budú to hovoriť aj naše deti?“

Mária Škultétyová

Dokážeme tráviť voľný čas plno-
hodnotne aj bez otvorených nákup-
ných centier?

Slovensko zažíva v  posledných 
rokoch (s  tým posledným rokom sa 
v  tejto časti príspevku neráta) eko-
nomický rozmach a  tým sa priamo 
úmerne zvyšuje aj naša životná úro-
veň. Prichádza k nám jeden investor 
za druhým. Hrdo sa pýšime, že robíme 
v nadnárodnej spoločnosti (samozrej-
me, nie slovenského pôvodu) za skve-
lú plácu (porovnávame asi s príjmom 
našich rodičov bez ohľadu na infláciu, 
zabúdame aj na to, že naši rodičia ne-
potrebovali vysoké hypotéky a iné vý-
dobytky kapitalizmu). Všetko je zrazu 
oveľa dostupnejšie ako za čias, keď sme 
boli malí. Naše mamy, ak nás chceli 
štýlovejšie obliecť, kúpili Burdu a látku 
a po večeroch nám svojpomocne šili 
nové šaty, oteplováky, alebo štrikova-
li krásne svetríky, rukavice, či čiapky. 
Keby mali silnejšie „mašiny“, zvládli 
by nám ušiť aj tenisky. My dnes za pár 
eur nakúpime celú garderóbu. Sme 
tak oproti našim mamám v obrovskej 
výhode, čo sa týka množstva voľného 
času. No napriek tomu sa stále sťažu-
jeme, ako nemáme na nič čas. Možno 

by sme ho mali viac, keby si denne iba 
na pár hodín (na celý deň to už by bolo 
moc) vypneme v telefóne dáta, či od-
pojíme sa od wifi... Dohovárame tomu, 
kto sa na svojej záhrade snaží dopes-
tovať si vlastnú zeleninu: „Veď dnes je 
oveľa lacnejšie si ju kúpiť v supermar-
kete. Život si treba užívať a nie sa potiť 
na  záhrade“. Samozrejme a  našťastie 
nie všetkých napĺňa konzumný život 
plný najnovších modelov mobilov, áut, 
4D televízor, atď. Výdobytky moder-
nej doby sú skvelé, ak nám uľahčujú 
každodenný život, ale nie ak sme ich 
otrokmi. 

Ako na zavolanie sme na jar mi-
nulého roka dostali prvú príležitosť 
prehodnotiť naše hodnoty a  priority 
a na  jeseň hneď druhú. Mnohí prišli 
o živobytie, nachádzajú sa v existenč-
nej kríze, mnohí prišli o svojich blíz-
kych, život je zrazu samé sklamanie, 
frustrácia až zúfalstvo. No nechcem 
byť detailná v negatívach, na to by ne-
stačili tieto noviny. Vraví sa: „Všetko 
zlé je na niečo dobré.“ Vážme si, že nám 
zdravie slúži, že máme našich blízkych. 
Vážme si naše kreatívne myslenie, vyu-
žime tento čas na naučenie sa nových 
vecí, vďaka internetu sa môžeme na-

učiť hrať na nejaký hudobný nástroj, 
začnime viac športovať, venujme sa 
viac našim deťom. Nech nevidia len 
stále zachmúrených rodičov, ktorých 
momentálne trápia naozaj veľké sta-
rosti. Buďme však optimisti a vždy sa 
snažme zvládnuť to s ľahkosťou a po-
rozumením. Napriek všetkým obme-
dzeniam, stále môžeme ísť do prírody 
v  rámci okresu (a  ten náš má veru, 
čo ponúknuť, predstavte si, že ste 
z  juhu...), preto si po  náročnom dni 
doprajme prechádzku vonku. To člo-
veka viac uvoľní, dobije energiou, ako 
návšteva v  nákupnom centre, kde sa 
navyše čistého vzduchu určite dosýta 
nenadýchame. V  prírode človek po-
okreje, deti si pobehajú, budú šťastné 
a zároveň aj my. Berme toto obdobie, 
ako výzvu stať sa lepšími ľuďmi, ako 
po ľudskej stránke, tak po technickej. 
Využívať viac zdravý sedliacky rozum, 
namiesto internetu, alebo to skúsiť 
skĺbiť spolu. A hlavne buďme k  sebe 
navzájom milší a viac sa zaujímajme 
aj o  druhých. Odpoveď na  otázku 
v úvode je teda jasná. Voľný čas doká-
žeme tráviť dokonca oveľa plnohod-
notnejšie bez otvorených nákupných 
centier. Lenka Karasová
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje zámery:
y Nájom pozemkov z  dôvodu hodného osobitného 
zreteľa - Mesto Bánovce nad Bebravou ako prenajíma-
teľa MVL AGRO, s.r.o., sídlo: Malé Chlievany 67, 957 01 
Bánovce nad Bebravou, IČO: 34135286, ako nájomca 
pozemkov zapísaných na LV č. 1301, LV č. 3679, LV č. 1726 
k. ú. Bánovce nad Bebravou; zapísaných na LV č. 206 k. ú. 
Malé Chlievany; zapísaných na LV č. 211, LV č. 511, LV 
č. 644 k. ú. Horné Ozorovce, na poľnohospodárske účely.
y Ponuka na  nájom nebytového priestoru nachádza-
júceho sa na prízemí v budove ZUŠ Dezidera Kardoša, 
Novomeského 3, 957 04 Bánovce nad Bebravou o celkovej 
podlahovej ploche 72,40 m2 na účel: realizácia vzdeláva-
cích, umeleckých a kultúrnych aktivít. 

Bližšie informácie získate na stránke mesta: https://
uradnatabula.banovce.sk v časti Verejné vyhlášky, úradná 
tabuľa Mesta Bánovce nad Bebravou.

Parkovanie obmedzuje údržbu chodníkov
Vzhľadom na  počasie 

v  minulom týždni - sneho-
vé zrážky a  silný mráz boli 
a budú vozidlá zimnej údržby 
v  plnej pohotovosti na  ces-
tách, no i chodníky sa čistia 
strojovo. Žiadame preto ma-
jiteľov motorových vozidiel, 
najmä pri  rodinných do-
moch, aby neparkovali autá 
na  chodníkoch a  nebránili 
tak odhŕňaniu snehu alebo 
aplikácii posypu. Čiastočná 
údržba následne obmedzuje 
chodcov i susedov. 

Oznam MsÚ 


